
PROTOKÓŁ Nr III/2018

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO

z dnia 5 grudnia 2018 r.

     Sesja  Rady  Miasta  Wąbrzeźno  odbyła  się  w  sali  numer  19  Urzędu  Miasta  przy 

ul. Wolności 18 w Wąbrzeźnie i trwała od godz. 13.00 do godz. 14.00.

Ad 1

     Otwarcia III sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Aleksandra 

Basikowska. Następnie pani Aleksandra Basikowska  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 

1b  ustawy z  dnia  8  marca  1990 r.  o  samorządzie  gminnym,  obrady będą  transmitowane 

i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.

Powitała  zgromadzonych:  Radnych Rady Miasta  Wąbrzeźno  (załącznik  nr  1),  Burmistrza 

Wąbrzeźna  pana  Tomasza  Zygnarowskiego,  Zastępcę  Burmistrza  pana  Wojciecha 

Trzcińskiego,  gości  (załącznik  nr  2) –   prezesów spółek miejskich,  dyrektorów miejskich 

placówek  oświatowych,  dyrektora  MOPS,  dyrektora  WDK,  dyrektora  WCPTiIS, 

pracowników Urzędu Miasta,  panią  Mariolę  Frankowską Skarbnika  Miasta,  panią  Dorotę 

Stempską Sekretarz Miasta, panią Joannę Rzepińską Radcę Prawnego Urzędu Miasta oraz 

pana  Krzysztofa  Grzybka Komendanta  Straży  Miejskiej,  pana  Krzysztofa  Lenartowskiego 

Zastępcę  Komendanta  Powiatowego  Policji  także  mieszkańców,  oglądających  obrady  za 

pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej.

Ad 2

    Pani  Aleksandra  Basikowska  na  podstawie  listy  obecności,  stwierdziła  quorum. 

Ad 3

    Przewodnicząca Rady odczytała propozycję porządku obrad.

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum.

3.   Przedstawienie porządku obrad
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 4.   Interpelacje.

5.   Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2018 rok.

6.   Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

7.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określanie  wysokości  stawek  podatku  od  środków 

transportowych.

8.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  opłaty  targowej,  określenia  zasad  poboru, 

terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej.

9. Wolne głosy.

10.Zamknięcie III sesji Rady Miasta.

    Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie przy 15 głosach „za”.

Ad 4

   Pan Sebastian Ignasiak złożył interpelację o następującej treści: „W imieniu mieszkańców 

zwracam  się  z  prośbą  o  naprawienie  nawierzchni  gruntowej  ul.  Modrzewiowej  oraz 

ul. Bukowej w Wąbrzeźnie. Ulica Modrzewiowa ma ok. 150 metrów długości i posiada liczne 

dziury i nierówności w nawierzchni na całym jej odcinku. Z uwagi na ten stan jest ona mało 

komfortowa  i  mało  bezpieczna  dla  uczestników  tej  drogi  zarówno  pieszych  jak 

i  zmotoryzowanych,  z której  głownie korzystają  mieszkańcy tej  ulicy.  Na ul.  Budowlanej 

problem z nawierzchnią jest podobny jednak na odcinku tylko ok. 50 metrów, z której przede 

wszystkim  korzystają  właściciele  oraz  klienci  znajdujących  się  tam  firm.  Zniwelować 

nawierzchnię tej  ulicy można poprzez użycie do tego odpowiedniego sprzętu tj.  równiarki 

drogowej.  Zrealizowanie tego zadania znacznie poprawi bezpieczeństwo uczestników tych 

dróg”. Następnie przekazał powyższą interpelację w formie pisemnej Przewodniczącej Rady 

Miasta Wąbrzeźno.

Ad 5

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszystkie złożone projekty uchwał na III sesję 

Rady Miasta Wąbrzeźno zostały omówione i pozytywnie zaopiniowane przez stałe komisji 

Rady w dniu 3 grudnia br.

   Pani  Aleksandra  Basikowska przekazał,  że  pierwszy  projekt  uchwały  dotyczy  zmiany 

budżetu na 2018 rok.

   Pan Tomasz Zygnarowski Burmistrz Wąbrzeźna przekazał, że uchwała w sprawie budżetu 

miasta na 2018 rok zmieniana jest po raz 28.

Następnie pan Tomasz Zygnowrowski oznajmił, że zmiany budżetu na 2018 rok dotyczą:
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Zmiany  ujęte  w  planie  dochodów zwiększają   budżet  łącznie  o  kwotę  113.000,00  zł 

i dotyczą:

- zwiększenia dochodów z tytułu subwencji oświatowej na dofinansowanie wyposażenia 

szkół podstawowych w pomoce dydaktyczne dla przedmiotów przyrodniczych w kwocie 

25.388,00 zł,

-  zwiększenia  dochodów  z  tytułu  najmu  i  dzierżawy  składników  majątkowych 

w gospodarce gruntami i nieruchomościami  w kwocie łącznej 12.000,00 zł, w związku 

z wyższym wykonaniem założonego planu, 

-  zwiększenia  dochodów  z  tytułu  odszkodowań  z  ubezpieczenia,  darowizn  i  odsetek 

w Urzędzie miasta na kwotę 66.000,00 zł,   

- zmniejszenia budżetu dochodów  z tytułu odsetek podatkowych w kwocie 3.000,00 zł,

-  wprowadzenia  do  budżetu  zwiększonych  dochodów  z  opłaty  adiacenckiej 

w  kwocie2.000,00 zł w 2018 r.,

-  wprowadzenia  zmian  w  dochodach  z  wpływów  od  czynności  cywilnoprawnych  na 

kwotę 20.000,00 zł po zróżnicowaniu wpływów od osób prawnych z wpływami od osób 

fizycznych,

-  wprowadzenia  wpływów  z  usług  w  przedszkolu-  w  szkołach  podstawowych 

i przedszkolu na kwotę 12.000,00 zł, 

-  wprowadzenia  do budżetu  dochodów z  tytułu  kar  i  odszkodowań  na  kwotę  łączną 

2.000,00 zł, 

- zwiększenie  dochodów o kwotę 2000,00 zł z tytułu różnych opłat i różnych wpływów,

- przeniesienia z rozdziału pozostałej pomocy społecznej do działu informatyki i rozdziału 

pozostałej  działalności  dochodów  dotyczących  realizowanego  projektu  „  Wąbrzeźno 

aktywne w sieci”.

Zmiany  ujęte  w  planie  wydatków  zwiększają  budżet  łącznie  o  kwotę113.000,00  zł 

i dotyczą:

- zwiększenia wydatków dotyczących zasobu komunalnego o kwotę 20.000,00 na wniosek 

Kierownika GK,

- przeniesienia z rozdziału pozostałej pomocy społecznej do działu informatyki i rozdziału 

pozostałej  działalności  wydatków  dotyczących  realizowanego  projektu  „  Wąbrzeźno 

aktywne w sieci”.

-  wprowadzenia  do budżetu  wydatków dotyczących witacza  przy ul.  Kętrzyńskiego na 

kwotę 17.300,00 zł –środki z ubezpieczenia,
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 - zwiększenia wydatków na wkład własny dotyczący zakupu samochodu dla OSP o kwotę 

27.935,95  zł  w  związku  z  końcowym rozliczeniem po  przeprowadzeniu  postępowania 

przetargowego przez Komendę OSP w Toruniu,

- zwiększenia wydatków na dotacje dla Przedszkola „Alpido” z wyższym przewidywanym 

zapotrzebowaniem o kwotę 40.000,00 zł z niewykorzystanej dotacji dla Gimnazjum dla 

dorosłych,

- zwiększenia wydatków na wynagrodzenia pracowników interwencyjnych o kwotę łączną 

64.300,00 zł.

Uchwała Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 

2018 rok została podjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za”, 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymuje się od głosowania” – załącznik nr 3.

Ad 6

   Pan  Tomasz  Zygnarowski  Burmistrz  Wąbrzeźna  poinformował,  że  na  budżet  miasta 

składają się przede wszystkim wydatki i dochody. Dodał, że realizacja wydatków budżetu 

przychodzi dużo łatwiej niż realizacja sfery dochodowej budżetu miasta.

Następnie  pan  Tomasz  Zygnarowski  oznajmił,  że  podatek  od  nieruchomości  stanowi 

w budżecie miasta kwotę około 10 mln zł. Wyjaśnił, że powyższy projekt uchwały zakłada 

podwyższenie stawki podatku od nieruchomości o 1,6%. Dodał, że proponowane stawki są na 

poziomie  maksymalnym i  nie  przekraczają  stawek określonych w obwieszczeniu  Ministra 

Finansów z dnia 25 lipca 2018 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków 

i opłat lokalnych w 2019 roku.

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że projekt uchwały w sprawie określania wysokości 

stawek podatku od nieruchomości został szeroko omówiony podczas wspólnego posiedzenia 

wszystkich komisji Rady Miasta w dniu 3 grudnia br. Przekazał, że chciałby odnieść się do 

stawki podatku od nieruchomości związanej z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz 

od  budynków  mieszkalnych  lub  ich  części  zajętych  na  prowadzenie  działalności 

gospodarczej. Wyjaśnił, że powyższa stawka w roku 2018 stanowiła kwotę 23,10 zł od 1 m². 

Natomiast obecnie proponowana kwota to 23,47 zł od 1 m².

Uchwała Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości została podjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za”, 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymuje się od głosowania” – załącznik nr 4.
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Ad 7

    Przewodnicząca  Rady  przekazała,  że  kolejny  projekt  uchwały  dotyczy  określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych.

    Pan Tomasz Zygnarowski Burmistrz Wąbrzeźna przekazał, że proponowane w powyższym 

projekcie uchwały stawki zgodne są z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 25 lipca 

2018 r. w sprawie górnych stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2019, które 

w stosunku do maksymalnych stawek roku ubiegłego podwyższono o wskaźnik cen towarów 

i usług konsumpcyjnych za pierwsze półrocze 2018 roku o wartość 1,6%.

Następnie pan Tomasz Zygnarowski przedstawił stawki podatku od środków transportowych:

-  Od  samochodu  ciężarowego  o dopuszczalnej  masie  całkowitej  pojazdu:  powyżej  3,5  tony 
i poniżej12 ton:

Wyszczególnienie Stawki w zł 
Rok produkcji 

do 1990 włącznie Od 1991 włącznie 
powyżej 3,5 t do 5,5 t włącznie 
( z katalizatorem ) 

441 420 

powyżej 3,5 t do 5,5 t włącznie 
( bez katalizatora) 

460 441 

powyżej 5,5 t do 9 t włącznie 
( z katalizatorem) 

724 691 

powyżej 5,5 t do 9 t włącznie 
( bez katalizatora ) 

760 724

powyżej 9 t i poniżej 12 t 
( z katalizatorem ) 

865 820 

powyżej 9 t i poniżej 12 t 
( bez katalizatora ) 

907 865 

- od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej niż 12 ton:

Liczba osi i dopuszczalna masa całkowita 
(w tonach ) 

Stawki w zł 
Osie jezdne z zawieszeniem pneumatycznym lub uznanym za 
równoważne 

Inne systemy 
zawieszenia 

Nie mniej niż Mniej niż Dwie osie 
12 15 1139 1378
15 1242 1721 

Trzy osie 
12 25 1397 2170 

25 1713 2170 

Cztery osie i więcej 
12 29 1436 2276 
29 2276 3180

- od  ciągnika  siodłowego  lub  balastowego  przystosowanego  do  używania  łącznie  z naczepą  lub 
przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony i poniżej 12:

wyszczególnienie Stawki w zł 
Rok produkcji 

Do 1990 włącznie Od 1991 włącznie 
od 3,5t i poniżej 5,5 t ( z katalizatorem ) 581 551 
od 3,5 i poniżej 5,5t (bez katalizatora) 610 581
od 5,5t i poniżej 9t (z katalizatorem) 865 821 
od 5,5t i poniżej 9t (bez katalizatora ) 906 865 
od 9t i poniżej 12t (z katalizatorem ) 1006 957 
od 9 t i poniżej 12 t (bez katalizatora ) 1057 1006 
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-  od  ciągnika  siodłowego  lub  balastowego  przystosowanego  do  używania  łącznie  z naczepą  lub 
przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyższej niż 12 ton:

Liczba  osi  i dopuszczalna  masa  całkowita  zespołu  pojazdów: 
ciągnik  siodłowy  +  naczepa,  ciągnik  balastowy  +  przyczepa 
w tonach 

Stawki w zł 
Osie jezdne z zawieszeniem 
pneumatycznym lub uznanym za 
równoważne 

Inne systemy 
zawieszenia osi 
jezdnych 

Nie mniej niż Mniej niż Dwie osie 
12 18 1262 1749
18 31 1749 1945
31 1945 2458 

Trzy osie i więcej
12 40 2126 2371 
40 2371 3180 

- od  przyczepy lub  naczepy,  które  łącznie  z pojazdem silnikowym posiadają  dopuszczalną  masę 
całkowitą od 7 ton i poniżej  12 ton z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą 
prowadzoną przez podatnika podatku rolnego:

wyszczególnienie 
Stawka w zł 

Rok produkcji 
Do 1990 włącznie Od 1991 włącznie 

od 7t i poniżej 12t 460 441 

- od  przyczepy lub  naczepy,  które  łącznie  z pojazdem silnikowym posiadają  dopuszczalną  masę 
całkowitą  (naczepa/przyczepa  +pojazd  silnikowy)  równą  lub  wyższą  niż  12 ton,  z wyjątkiem 
związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego:

Liczba osi i dopuszczalna masa całkowita 
zespołu pojazdów 

Stawki w zł 

Nie mniej niż Mniej niż Osie jezdnie z zawieszeniem pneumatycznym lub 
uznanym za równoważne 

Inne systemy zawieszenia  osi 
jezdnych 

Jedna oś 
12 25 1169 1779
25 1307 1944 

Dwie osie 

12 33 1169 1378 
33 38 1378 1779 
38 1583 2339

Trzy osie i więcej

12 38 1169 1308
38 1308 1764 

- od autobusu, w zależności od liczby miejsc do siedzenia poza miejscem kierowcy:

wyszczególnienie Stawki w zł 
rok produkcji 

Do 1990 włącznie Od 1991 włącznie 
mniejszej niż 22  (z katalizatorem ) 583 556
mniejszej niż 22  (bez katalizatora ) 613 583
równej lub większej  niż 22 miejsca  (z katalizatorem ) 1855 1763 
równej lub większej  niż 22 miejsca (bez katalizatora ) 1946 1855 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że prognozowana kwota wpływu do budżetu miasta 

z podatku od środków transportowych wynosi 307.000,00 zł tj., około 3%.

Uchwała Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych została podjęta przy 14 głosach „za”, 1 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymuje się od głosowania” – załącznik nr 5.
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Ad 8

    Pani  Aleksandra  Basikowska  przekazała,  że  kolejny  projekt  uchwały  dotyczy 

wprowadzenia  targowej,  określenia  zasad  poboru,  terminów płatności  i  wysokości  stawek 

targowej.

  Pan Tomasz Zygnarowski Burmistrz Wąbrzeźna poinformował,  że zgodnie z przepisami 

ustawy o  podatkach  i  opłatach  lokalnych  Rada  Miasta  powyższą  uchwałą  wprowadza  na 

terenie  miasta  Wąbrzeźno  opłatę  targową,  określa  wysokość  stawek  oraz  zasady  poboru 

opłaty  na  kolejny  rok  podatkowy  tj.  2019.  Zaznaczył,  że  stawki  opłaty  nie  zostały 

podwyższone. Dodał, że zmianie ulega jedynie wysokość maksymalnej stawki dziennej, która 

nie może przekroczyć 778,20 zł,  zgodnie z obwieszczeniem Ministra  Finansów z dnia 25 

lipca 2018 r. w sprawie górnych stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2019.

Uchwała Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, 

określenia zasad poboru, terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej 

została podjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za”, 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymuje się od głosowania” – załącznik nr 6.

Ad 9

   Pan Tomasz Zygnarowski Burmistrz Wąbrzeźna oznajmił, że zgodnie z obowiązującymi 

przepisami  zobowiązany  jest  udzielić  w  ciągu  14  dni  pisemnej  odpowiedzi  na  złożoną 

interpelację.  Przekazał,  że pragnie w dniu dzisiejszym odnieść się do Interpelacji  złożonej 

przez pana Sebastiana Ignasiaka w punkcie 4 porządku III sesji Rady. 

    Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że w dniu 4 grudnia br., zgłosił się do niego jeden 

z  mieszkańców  ul.  Modrzewiowej  poruszając  kwestię  nawierzchni  drogi.  Następnie  pan 

Tomasz Zygnarowski przekazał, że w dniu 7 grudnia 2018 roku o godzinie 14.00 odbędzie się 

spotkanie w terenie na ul. Modrzewiowej w celu omówienia kwestii stanu technicznego drogi. 

Dodał,  że  w  spotkaniu  uczestniczyć  będzie  kierownik  Wydziału  Geodezji,  Budownictwa 

i Inwestycji Urzędu Miasta. Zaprosił pana Sebastiana Ignasiaka na powyższe spotkanie.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  udzieliła  głosu  pani  Aleksandrze  Bykowskiej  dyrektor 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.

   Pani  Aleksandra  Bykowska  zwróciła  się  do  radnych  Rady  Miasta  Wąbrzeźna  oraz 

mieszkańców  miasta  oglądających  obrady  na  żywo  z  apelem  i  prośbą  w  przedmiocie 

udzielania  pracownikom  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  wszelkich  informacji 

o  osobach starszych lub samotnych,  które  wymagają  pomocy.  Następnie  pani  Aleksandra 

Bykowska poprosiła radnych Rady Miasta Wąbrzeźno oraz mieszkańców miasta o udzielanie 
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wszelkich  informacji  na  temat  osób  bezdomnych.  Podkreśliła,  że  osobom  bezdomny  nie 

należy  udzielać  wsparcia  finansowego  lub  rzeczowego.  Wyjaśniła,  że  osoby  bezdomne 

otrzymują  pomoc  od  pracowników  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej.  Ośrodek 

dysponuje tzw. mieszkaniem komunalnym dla bezdomnych mężczyzn przy ul. Żeglarskiej 

w Wąbrzeźnie gdzie mogą zostać umieszczone osoby bezdomne. Ponadto istnieje możliwość 

umieszczania  osób  bezdomnych  w  specjalistycznych  schroniskach.  Przekazał,  że  Miejski 

Ośrodek Pomocy Społecznej zabezpiecza dla osób bezdomnych gorące posiłki w dniach od 

poniedziałku  do  piątku.  Wszystkie  osoby  bezdomne  otrzymują  z  ośrodka  świadczenia 

socjalne w postaci rzeczowej.

   Pani Małgorzata Biewald przekazała, że podczas II sesji Rady Miasta Wąbrzeźno podjęta 

została  uchwała  w  sprawie  ustalenia  dwóch  wiceprzewodniczących  Rady.  Dodała,  że 

powyższa  uchwała  została  przyjęta  jednak  nie  zostały  przedstawione  przesłanki 

funkcjonowania w Radzie Miasta Wąbrzeźno dwóch wiceprzewodniczących. Następnie pani 

Małgorzata Biewald poprosiła aby radni opowiadający się za dwoma wiceprzewodniczącymi 

umotywowali swoją decyzję.

   Pani  Małgorzata  Biewald  oznajmiła,  że  w  dniu  19  maja  2018  roku  weszło  w  życie 

Rozporządzenie  Rady  Ministrów  z  dnia  15  maja  2018  r.  w  sprawie  wynagradzania 

pracowników  samorządowych.  Dodała,  że  na  mocy  powyższego  Rozporządzenia  Rady 

Ministrów z dniem 1 lipca 2018 roku nastąpiła zmiany wysokości wynagrodzenia organów 

wykonawczych  jednostek  samorządu  terytorialnego.  Następnie  pani  Małgorzata  Biewald 

zapytała  dlaczego  powyższe  rozporządzenie  ma  zastosowanie  do  obecnego  Burmistrza 

Wąbrzeźna,  a  nie  było  respektowane  wobec  urzędników  pełniących  swoje  funkcję 

w poprzedniej VII kadencji ?.

   Pani  Eleonora  Orczykowska  nawiązując  do  wypowiedzi  pani  Aleksandry  Bykowskiej 

w  przedmiocie  pomocy  osobom  starszym  i  samotnym  zapytała  czy  oferowana  przez 

pracowników  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  wsparcie  i  pomoc  ma  charakter 

bezpłatny ?.

   Pani  Aleksandra  Bykowska oświadczyła,  że  wysokość  opłaty  za  pomoc  pracowników 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej osobom starszym lub samotnych uzależniona jest 

dochodu danej osoby. Dodała, że jeżeli dochód danej osoby nie przekracza kwoty 701,00 zł to 

udzielane wsparcie i pomoc jest bezpłatna. Wyjaśniła, że na terenie miasta objętych pomocą 

ośrodka  jest  tzw.  49  środowisk.  Ponadto  bardzo  często  do  pomocy  osobom  samotnym 

i starszym włączają się wolontariusze. 
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   Pan  Wojciech  Trzciński  Zastępca  Burmistrza  Wąbrzeźna  poinformował,  że  obecnie 

opracowywany  jest  system  monitoringu  przekazywania  różnego  rodzaju  informacji 

mieszkańcom Wąbrzeźna.  Następnie  pan Wojciech  Trzciński  oznajmił,  że  pragnie  bardzo 

serdecznie zaprosić mieszkańców Wąbrzeźna na trzy najbliższe imprezy organizowane przez 

Urząd Miasta lub objęte patronatem Burmistrza Wąbrzeźna. Oznajmił, że w dniu 8 grudnia 

br.,  o godzinie 15.00  w restauracji  „Rondo” zostaną zorganizowane mikołajki dal dzieci, 

w dniu 9 grudnia br., o godzinie 12.00 w Wąbrzeskim Domu Kultury odbędzie się przegląd 

orkiestr dętych. Dodał, że w dniu 9 grudnia br., o godzinie 15.00 na terenie Pl. Jana Pawła II 

odbędzie się wspólne ubieranie świątecznej choinki.

   Pan Marcin Lewicki oznajmił, że nie mógł uczestniczyć w II sesji Rady Miasta Wąbrzeźno.  

Przekazał, że korzystając z okazji iż obrady są transmitowane on line chciałby podziękować 

wszystkim  wyborcom,  którzy  oddali  na  niego  głos  w  wyborach  samorządowych 

przeprowadzonych w dniu 21 października 2018 r.

   Pan  Marcin  Lewicki  przekazał,  że  w  miesiącu  listopadzie  br.,  doszło  do  awarii 

wodociągowej na skrzyżowaniu ulic Mickiewicza i Krasińskiego. Dodał, że w celu naprawy 

awarii konieczne były wycięcie części nawierzchni asfaltowej. Następnie pan Marcin Lewicki 

zapytał  Burmistrza  Wąbrzeźna  kiedy  naprawiona  zostanie  nawierzchnia  drogi  w  miejscy 

powstałej awarii ?.

   Pan  Marcin  Lewicki  oznajmił,  że  przy  ul.  1  Maja  również  doszło  do  awarii  sieci 

wodociągowej  i  konieczne  było  wycięcie  części  nawierzchni  asfaltowej.  Następnie  pan 

Marcin  Lewicki  zapytał  Burmistrza  Wąbrzeźna  kiedy  nastąpi  naprawa  uszkodzonej 

nawierzchni ul. 1Maja ?.

   Pan Marcin Lewicki poinformował,  że istnieje  potrzeba przesunięcia  części pionowych 

znaków  drogowych  zamontowanych  przy  ul.  Mickiewicza  w  pasie  dla  ruchu  pieszych. 

Oznajmił,  że  po  obradach  sesji  może  przekazać  Burmistrzowi  Wąbrzeźna,  które  znaki 

drogowe wymagają przesunięcia.

   Pan Marcin  Lewicki  przekazał,  że  wykonawca zadania  przebudowy ulic  Mickiewicza, 

Krasińskiego i  Słowackiego  wykonał  również  dojazd  prowadzący  od ul.  Mickiewicza  do 

bloków wielorodzinnych nr 28, 30. Jednak powyższy dojazd jest niewystarczający i wymaga 

przedłużenia. Oznajmił, że przedłużenie dojazdu można wykonać z kostki polbrukowej przy 

nie  dużych  nakładach  finansowych.  Zwrócił  się  z  prośbą  do  Burmistrza  Wąbrzeźna  aby 

rozważył możliwość wykonania zadania.

  Pan Aleksander Czarnecki odnosząc się do wcześniejszego pytania radnej Pani Małgorzaty 

Biewald dotyczącego wyjaśnienia  przesłanek,  które skłoniły radnych podjęcia  decyzji  aby 
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w  Radzie  Miasta  Wąbrzeźno  funkcjonowało  dwóch  wiceprzewodniczących  oznajmił,  że 

uchwała została podjęta i nie powinna być przedmiotem ponownej dyskusji. Dodał, że radni 

głosujący za funkcjonowaniem w Radzie Miasta Wąbrzeźno dwóch wiceprzewodniczących 

kierowali się rozwiązaniami, które były zastosowane w poprzedniej VII kadencji. Zaznaczył, 

że nie budziły one wówczas żadnych wątpliwości lub emocji. Podkreśli, że radni głosujący za 

powyższym rozwiązaniem stali na stanowisku aby kontynuować rozwiązania funkcjonujące 

w  poprzedniej  kadencji  Rady  Miasta  Wąbrzeźno.  Oświadczył,  że  należy  przez  kilka 

najbliższych  miesięcy  przyjrzeć  i  ocenić  jak  powyższe  rozwiązanie  w  Radzie  Miasta 

Wąbrzeźno funkcjonuje i ewentualnie dokonać zmiany. 

   Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do wypowiedzi radnego pana Marcina Lewickiego 

przekazał,  że  doszło  do  awarii  sieci  wodociągowej  na  skrzyżowaniu  ulic:  Mickiewicza 

i Krasińskiego. W związku z powyższym pracownicy MZECWiK usuwając awarię musieli 

wyciąć część nowej nawierzchni  jezdni.  Na dzień dzisiejszy ubytek w nawierzchni  jezdni 

wypełniony został tłuczniem. 

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że na ul. 1 Maja również usuwana była awaria sieci 

wodociągowej.  W związku z usuwaniem awarii  należało wyciąć  cześć nawierzchni  drogi. 

Dodał,  że powstały w nawierzchni drogi ubytek wypełniony został  tzw. „na zimno” masą 

asfaltową.  Zaznaczył,  że powyższe ubytki w nawierzchni  dróg mają charakter  tym czasy, 

gdyż wykonawcy powyższych inwestycji realizują obecnie inne zadania w zakresie układania 

masy asfaltowej.  W związku z powyższym nie mogą aktualnie  przyjechać  do Wąbrzeźna 

w celu ułożenia masy bitumicznej.

   Pan Marek Kondraciewicz poinformował, że uzyskał obietnicę od lokalnej firmy iż po 22 

grudnia  br.,  ułoży  masę  asfaltową  w miejscu  ubytku  nawierzchni  ul.  1  Maja.  Dodał,  że 

pracownicy  MZECWiK  przygotowują  się  do  ułożenia  tzw.  „na  zimno”  masy  asfaltowej 

w  miejscu  ubytku  nawierzchni  ul.  Mickiewicza.  Powyższe  rozwiązanie  będzie  miało 

charakter tymczasowy. 

   Pan  Tomasz  Zygnarowski  przekazał,  że  inwestycja  związana  z  przebudową  ulicy 

Mickiewicza została zakończona i odebrana przez inwestora tj.  Gminę miasto Wąbrzeźno. 

Dodał, że istnieją pewne wątpliwości w przedmiocie oznakowania poziomego, które obecnie 

weryfikują  pracownicy  Urzędu  Miasta.  Zwrócił  się  do  radnego  pana  Marcina  Lewickie 

informując, że jeśli posiada zastrzeżenia do oznakowania pionowego to chętnie zapozna się 

z uwagami w powyższym zakresie. Dodał, że nie powinno być problemów z ewentualnym 

przestawieniem znaków oznakowania pionowego.
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    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że problem wjazdu z ulicy Mickiewicza do bloków nr 

28, 30 i 32 jest mu znany. Oznajmił, że przy pomocy pracowników Miejskiego Zakładu Usług 

Komunalnych wjazd zostanie przebudowany. Pracownicy MZUK zdemontują znajdująca się 

tam tzw. „trylinkę” i wybudują odcinek wjazdu z kostki polbrukowej. 

    Pani Iwona Ciesielska-Dąbrowska odnosząc się do wypowiedzi radnego pana Aleksandra 

Czarneckiego  oznajmiła,  że  prawdą  jest  iż  Rada  Miasta  Wąbrzeźno  wybrała  w  drodze 

uchwały  dwóch  wiceprzewodniczących.  Zaznaczył,  że  decyzja  o  wyborze  dwóch 

wiceprzewodniczących  Rady  nie  powinna  mieć  charakteru  ostatecznego.  Dodała,  że 

mieszkańcy  Wąbrzeźna  mają  prawo  dowiedzieć  się  o  przesłankach  wyboru  dwóch 

wiceprzewodniczących  Rady.  Następnie  pani  Iwona  Ciesielska-Dąbrowska  przekazała,  że 

dwóch wiceprzewodniczących funkcjonowało w poprzedniej VII kadencji i radni mieli czas 

na dokładne przyjrzenie się ich funkcjonowaniu.  Zapytała czy obecnie przez pięć lat  VIII 

kadencji radni również mają przyglądać się i sprawdzać w jaki sposób wiceprzewodniczący 

wykonują swoje funkcje ?.

     Pan Wojciech Trzciński przekazał, że temat wyboru dwóch wiceprzewodniczących Rady 

wzbudza  wśród mieszkańców miasta  dużo emocji  i  kontrowersji.  Dodał,  że  szczególnym 

zainteresowaniem mieszkańców jest  kwestia  faktycznego wypełniania  swoje funkcji  przez 

drugiego  wiceprzewodniczącego  Rady.  Oznajmił,  że  w  najbliższym  czasie  zweryfikuje 

aktywność drugiego wiceprzewodniczącego na przestrzeni poprzedniej VII kadencji.

    Pan  Aleksander  Czarnecki  odpowiadając  na  pytanie  radnej  pani  Iwony  Ciesielskiej-

Dąbrowskiej  oznajmił,  że  mówiąc  o  tym  aby  przyjrzeć  się  funkcjonowaniu  dwóch 

wiceprzewodniczących Rady nie myślał o okresie pięciu lat. Wyjaśnił, że miał na myśli jakiś 

realny do oceny okres czasu np. jednego roku.

Następnie  pan  Aleksander  Czarnecki  przekazał,  że  na  wspólnym posiedzeniu  wszystkich 

komisji  Rady  Miasta  informował,  że  będzie  wnioskował  o  powołanie  doraźnej  komisji 

statutowej  do  opracowania  nowego  statutu  Gminy  Miasto  Wąbrzeźno.  Wyjaśnił,  że  po 

zapoznaniu się z procedurami związanymi z opracowaniem nowego statutu należy powołanie 

doraźnej komisji statutowej odłożyć. Dodał, że prawdopodobnie powołanie doraźnej komisji 

statutowej nastąpi za dwa lub trzy miesiące.

   Pani Małgorzata Biewald przekazała, że wcześniej zadała pytanie dotyczące wyjaśnienia 

kwestii  związanych  z  obniżeniem  wynagrodzenia  dla  nowo  wybranego  Burmistrza 

Wąbrzeźna. Zapytała kto udzieli wyjaśnień ?.
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   Pan Tomasz Zygnarowski oświadczył, że zobowiązuje się udzielić odpowiedzi na pytanie 

zadane  przez  radną  panią  Małgorzatę  Biewald.  Dodał,  że  powyższą  kwestię  skonsultuje 

z Radcą Prawnym Urzędu Miasta oraz Skarbnikiem Miasta i udzieli odpowiedzi.

Ad 10

   Wobec wyczerpania porządku obrad pani Aleksandra Basikowska zamknęła III sesję w VIII 

kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno.

Protokołował:
Jarosław Niedbała
     

                                                                        Przewodnicząca Rady

                                                                         Aleksandra Basikowska
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